
 
Dagsorden skolebestyrelsesmøde mandag d. 20.3.2023 

kl. 17.00-20.30 afd. Søndre 

 

Afbud: Benny 

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltog i punkt 1b 

0. Godkendelse af dagsorden  
 
 
Godkendelse af referat   
5 min 

Dagsorden udvidet med et punkt vedr. henvendelse fra forældre. 
Mødet deraf forlænget med 1 time. 
 
Referat godkendt. 

 

1A Behandling af 
forældrehenvendelse fra 
forældre i Stenderup. 
 

Forældrehenvendelser blev forelagt den samlede 
skolebestyrelse. 
 
Forud for SB-mødet har formandskabet rådført sig med Skole og 
Forældre ift. konkret håndtering af sagen. 
Skolebestyrelsen kan ikke sagsbehandle på en konkret sag, men 
kan føre tilsyn.  
 
Det blev på SB-mødet drøftet, hvordan tilsynet kunne foretages. 
SB har tre perspektiver på sagen: 

• Overholdelse af skolens værdisæt 

• Effektivt sikre, at gentagelser undgås 

• Opfølgning ift. sagen 
 
Skolebestyrelsen oplever at have fået sagen grundigt belyst fra 
både forældregruppe og ledelse.  
Der er samstemmende kronologi og kerneindhold i fortællinger. 
 
SB finder, at det er helt uacceptabelt at tale til børn på den 
måde, det beskrives i de konkrete henvendelser. SB vil helt 
grundlæggende, at alle ansatte og andre med tilknytning til 
skolen overholder skolens værdisæt, som er: 
- Respekt 
- Ansvarlighed 
- Fællesskab 
- Faglighed 
- Engagement  

SB og ledelse er enige i dette. 
 
Der er fra SB’s side anerkendelse af ledelsens håndtering af 
sagen, herunder de forskellige og nødvendige hensyn, det er 
pålagt ledelsen at tage. 
SB har således forståelse for den procedure, der er valgt i sagen, 
ud fra den viden, ledelsen har haft på de givne tidspunkter. 



 
Skolebestyrelse og ledelse er enige i, at hvis omfanget havde 
været tydeligt tidligere, så havde sagsgangen antageligt været 
kortere. 
 
SB finder det helt nødvendigt, at gentagelser forhindres og 
bakker således op om den konkrete indsats, ift. at pædagog er 
deltagende i undervisningen i relevante timer samt aftaler for 
hvordan børn trygt kan tale om oplevelser og følelser. 
 
SB har særligt ønske om: 
 

• At der hurtigt skabes fokus på tryghed og tillid imellem 
børn og voksne på skolen 

• At samarbejdet mellem forældregruppen og skole retter 
fokus mod børnenes trivsel 

• At der samarbejdes individuelt mellem skole og forældre 
om det enkelte barns udfordringer i relation til sagen 
 

Grundlæggende er SB optaget af, hvordan samarbejdet 
reetableres, og at forældrene føler sig set og hørt. 
 
SB opfordrer til, at forældre kommunikerer direkte til den 
enkelte og/eller til ledelsen. 
Kommunikation om en medarbejder via tredjepart er f.eks. ikke 
gangbart.  
 
SB opfordrer til, at alle voksne gør deres til, at børnene i 3ST 
trives i skolen og taler de gode skoleoplevelser op og samtidig 
tager hånd om det enkelte barn. Det har betydning for børn, at 
de oplever, at voksne omkring barnet kan tale sammen og ser, at 
de sammen tager ansvar for barnets trivsel og tryghed.  
 
Fremadrettet vil SB arbejde mere med, hvordan samarbejde 
mellem skole og forældre styrkes. 
Herunder vil der blive arbejdet med principperne herfor, sådan 
at de fremstår klart for alle. 
 
På samme vis agter bestyrelsen at følge op, for at sikre at 
gentagelser undgås, og at værdimæssige forventninger til 
medarbejdere er tydelige og kendte. 
 

1B Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

Drøftelse af skolemaden på afd. Søndre og tidspunktet for 
leveringen af denne samt mulighed for at indskolingen for 
maden leveret på indskolingsgangen, evt. i klasselokalerne. Det 
tages med tilbage til afdelingerne i almendelen. 
 
SB foreslår at skolemaden evalueres i elevrådet.  



 
Det kunne være fint at der blev et opfølgningsmøde med 
Hejnsvig Forsamlingshus bl.a. ift. udbuddet. Søren vil kontakte 
udbyder ift. deres oplevelse af salg, levering mv. 
 
Tilde, 4.b og Alma, 4.b deltog fra elevrådet.  
 
På mellemtrinnet afd. Søndre ønskes optimering af basketball 
kurve. Der ønskes også nye net til målene på multibanen. 
 
Der er klager over ”papirkugler” på toilettet. I udskolingen på 
drengetoilettet er der klager – det er ind i mellem ikke rart at 
være. 
 

2 Centerombygning 
Kort status 
v. skoleleder 
10 min 

Fra MED er der intet at bemærke. Det går faktisk OK. 
 
Oversigt over tiltag for egne penge gennemgået, heriblandt 
møbler, skabe. Der indhentes tilbud på ting, der ikke er omfattet 
af ombygningen, bl.a. personale-lockers. 
 
Forventes betalt udenfor 2023 budget. 
 

3 Skoleudviklingssamtale 
Orientering 
v. skoleleder 
10 min 

Kort referat givet. 
Udvalgte udviklingspunkter gennemgået 
Notat skal nu laves og lægges på hjemmesiden. 

4 Drøftelse principper 
Skole/hjem, - fortsat 
Drøftelse af ”layout” 
v. Maggi og Nina 
60 min  

Udsat til næste møde. 

5 §16b og §16d 
Skoleskemaer og orientering  
v. skoleleder 
10 min 

Bilag udsendt. 
Ansøgningerne er godkendt. 
Implementeres nu i planlægningen. 

6 Budget – normering og drift 
v. skoleleder 
5 min 

Interne forflyttelsesrunde i gang. Vi har bragt to stillinger i spil. I 
den periode er nye ansættelser på lærere og pædagoger på 
standby. 

Budget planlagt i balance med forbehold for budgetreguleringer 
på elevtal mv. 

Bilag udsendt og gennemgået. 

7 Status medarbejdere og 
ansættelser 
v. skoleleder 
5 min 

1 PAU (uddannelsesstilling) og 1 medhjælperstilling.  

Ansættelser til PL i almen forventes efter påske. Ca. 2 

stillinger. 

Der har været afviklet præsentationsmøde i 1ST, hvor ny 

lærer er startet. 



 

 

 

 

Møderække: 

• Mandag d. 8/5 - SØ 

• Mandag d. 12/6 - SØ 

 

 

 

 

 

8 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

Rundkørslen er blevet færdig, og det er faktisk blevet lavet, 

som vi gerne ville have det.       

Svar fra Magion ift. hækken er på plads – den plantes på ny. 

Hvornår vides ikke. 

SFO’en er ved at gøre klar til førskoleopstart ¼, hvor der 

starter 46 elever på afd. Søndre. 

I børnehaven arbejdes der i den grønne zone, forældre-barn 

zone, hvor der for tiden er fokus på at sige hej til alle, både 

store og små. Der er pt. positiv feedback fra børnene og 

pædagogerne og de to-sprogede forældre oplever større 

åbenhed. Der er lavet en plakat, der har fokus på det i 

samlinger.  

Ledelsen: der har været en henvendelse fra en gruppe 

forældre, der har oplevet en større udskiftning i 

personalegruppen. Der har været afholdt et møde i dag herom 

med det formål at skabe gensidig forståelse. 

Kommende 9. årgang er der ca. 52-53 elever, og det er 

fortsat uvist, hvad det endelige elevtal præcist vil blive. Der er 

3 mulige scenarier, der drøftes i medarbejdergruppen i 

morgen. Herefter træffes der en beslutning inden påskeferien. 

11 Evt.  Margit:  

Forældrehenvendelse modtaget ift. brug af aula og 

lektieopslag. Er det muligt at ensrette lærernes håndtering 

heraf? Det er væsentligt, at lærerne er tydelige i udmeldingen. 

Dorthe: 

Ny tilfredshedsundersøgelse ønskes lavet på SFO’en, sådan at 

udviklingen kan følges, med afsæt i sidste måling. 

Klassedannelse af førskoleklasser kan virke for fastlåst ift. 

gruppedannelse i hhv. børnehaven og skolen. Tilbagemelding 

herpå er, at den endelige klassedannelse først laves til 

efterårsferien, og indtil da prøves forskellige 

gruppekonstallationer af. Dette er forklaret til forældrene i 

sidste uge. 

Bente:  

Det er en god ide at afholde en samtale med medarbejdere, 

der opsiger deres job hos os. 
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